
PROTOKÓ£   Nr XX 
z obrad sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 27 marca 2008 r 
 
W XX sesji Rady Gminy wziêùo udziaù 15 radnych / w czasie przyjmowania porz¹dku obrad 
nieobecna � spóêniona radna Czesùawa Olejniczak/. 
Ponadto w sesji uczestniczyli Pan Stefan Zawierucha  Wójt Gminy , Skarbnik Gminy pani 
Krystyna Magda , Sekretarz Gminy pani Krystyna Kwiatkowska , radca prawny Urzêdu 
Gminy pan Robert Greb, radni Powiatu : pani Maria Bych, pan Ryszard Zawierucha, soùtysi 
wsi gminy Marciszów. Listy obecno�ci radnych , soùtysów i zaproszonych go�ci stanowi¹ 
zaù¹cznik nr 1 , 2 i 3 do protokoùu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przedstawiù porz¹dek obrad , który radni otrzymali z 
materiaùami na sesjê w nastêpuj¹cym brzmieniu :  
1.Otwarcie obrad sesji. 
2.Zatwierdzenie porz¹dku obrad. 
3.Przyjêcie protokoùu z XIX sesji. 
4.Informacja Wójta Gminy i Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac miêdzy sesjami. 
5.Ochrona �rodowiska. 
6.Sprawozdanie z prac Komisji Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych i  
   Narkomanii. 
7.Podjêcie uchwaù w sprawach : 
a/ zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi¹zywania Problemów  
    Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziaùania Narkomanii dla Gminy  
    Marciszów na rok 2008.  
b/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
c/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
d/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
e/ zmian w bud¿ecie gminy, 
f/ wysoko�ci stawek czynszu dzier¿awnego za grunty zabudowane i niezabudowane  
    stanowi¹ce wùasno�ã gminy Marciszów oddawane w drodze bezprzetargowej w  
   dzier¿awê na cele inne ni¿ rolnicze. 
8.Interpelacje i zapytania radnych. 
9.Sprawy ró¿ne. 
10.Zamkniêcie obrad. 
Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy o godz.13.00 otworzyù obrady sesji  witaj¹c 
jej uczestników , na podstawie listy obecno�ci stwierdziù quorum przy pomocy którego Rada 
Gminy mo¿e obradowaã i podejmowaã decyzje. Jednocze�nie zwróciù siê do Rady z 
zapytaniem czy radni wnosz¹ uwagi do porz¹dku obrad XX sesji Rady Gminy. 
Ad.2. 
Przyjêcie porz¹dku  obrad. 
Radny Janusz Banasiewicz wnioskowaù o wycofanie z porz¹dku obrad sesji projektu 
uchwaùy w sprawie : wysoko�ci stawek czynszu dzier¿awnego za grunty zabudowane i 
niezabudowane stanowi¹ce wùasno�ã gminy Marciszów oddawane w drodze bezprzetargowej 
w dzier¿awê na cele inne ni¿ rolnicze. 
Wniosek uzasadniù zgùoszonymi zastrze¿eniami do tabeli nr 6 pkt.b zaù¹cznika do projektu 
uchwaùy dot. opùat za grunt dzier¿awny w stosunku do budynków  wspólnot. 
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Wójt Gminy  uzupeùniù uzasadnienie, informuj¹c  i¿ chodzi o wypracowanie odpowiedniego 
stanowiska  wùa�nie w stosunku do wspólnot proponuj¹ ponownie jego przeanalizowanie i 
przyjêcie uchwaùy na sesji w kwietniu. 
Poddany pod gùosowanie wniosek radnego Janusza Banasiewicza , Rada jednogùo�nie 
wycofaùa  projekt z porz¹dku obrad sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
Zaproponowaù wprowadzenie do porz¹dku obrad projekt uchwaùy w sprawie : zasad 
przyznawania i wysoko�ci diet radnym. 
Poddany pod gùosowanie wniosek Przewodnicz¹cego Rady Gminy Rada Gminy ,  11 gùosami 
�za � wprowadzeniem , 3 gùosami �wstrzymuj¹cymi� , 0 gùosów �przeciwnych � wprowadziùa 
projekt uchwaùy do porz¹dku obrad. 
Innych uwag nie zgùoszono przyjmuj¹c w gùosowaniu z wprowadzonymi wnioskami radnego 
Janusza Banasiewicza i radnego Henryka Mazura  porz¹dek obrad  - 12 gùosami� za� / bez  
spóênionej radnej Czesùawy Olejniczak/  , 2 gùosami �wstrzymuj¹cymi� , 0 gùosów 
przeciwnych. 
Ad.3. 
Przyjêcie protokoùu z XIX sesji. 
Przyjêto bez uwag. 
Ad.4. 
Informacja Wójta Gminy i Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Informacja Przewodnicz¹cego Rady Gminy stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
Dodatkowo zapoznaù z przebiegiem ferii zimowych w �wietlicy wiejskiej w Úwidniku i 
poinformowaù o powstaùej  kronice przedstawionej w albumie ufundowanym przez Fundacjê 
�Kwiat Lnu �  zapraszaj¹c do jej obejrzenia. 
Z informacja o pracach miêdzy sesjami zapoznaù pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy : 
informuj¹c, ¿e  odbyù : 
- spotkanie u Wojewody z Ministrem Administracji w sprawie promesy na 200 tys z  
   przeznaczeniem na drogê w Ciechanowicach i poinformowaù o deklaracji z WZD o 50%  
   dofinansowaniu na mur oporowy w Ciechanowicach. Ponadto zostanie wyremontowana  
   droga do Pustelnika � czê�ã od góry i prawdopodobnie z FOÚ,  lub dolna czê�ã drogi w  
   Pustelniku albo w Wie�ciszowicach w ù¹kach , jednak decyzja w tej sprawie jeszcze nie  
   zapadùa. 
- spotkanie z kobietami  w Dniu Kobiet w 7 wsiach , 
- spotkanie z Engramem n/t podziaùu gruntów � przybli¿yù szczegóùy,  
- spotkanie wspólnie z pani¹ Skarbnik Gminy n/t przejêcia Romexu w Sêdzisùawiu,   
   poniewa¿ zadeklarowali przekazaã Gminie swoje nieruchomo�ci , a maj¹  okoùo 1 mln  
   zùotych zalegùo�ci  podatkowych w stosunku do Gminy. Poinformowaù , ¿e s¹ chêtne 3  
   osoby do zakupienie tych  nieruchomo�ci, 
- spotkanie z PKP w sprawie przej�cia  granicznego oraz zbiornika retencyjnego ,  
   zapoznaù ze szczegóùami, 
- uczestniczyù w konwencie powiatowym wspólnie z Nadle�nictwem Kamienna Góra , a  
   pozostaùe  dyrekcje Nadle�nictw zostan¹ powiadomione w sprawie maj¹cego powstaã  
   wykazu dróg niszczonych  przez Lasy , gdzie jest okoùo 200 tys kubików drzewa do  
   wywiezienia publicznymi  drogami , co wiadomo ¿e wi¹¿e siê z ogromnymi zniszczeniami.  
   W zwi¹zku  z czym zgùosi wniosek w Zwi¹zku Gminy Wiejskich , który odbêdzie siê w  
   dniach 10-11 kwietnia 2008 roku o zajêcie siê spraw¹ wywozu drewna z lasów  
   pañstwowych po drogach publicznych / gminnych/ w kontek�cie ich niszczenia   i  braku  
   zainteresowania siê przez Lasy Pañstwowe ich remontem. Wniosek zostanie równie¿  
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   przesùany do  Starostwa i zostan¹ zakupione znaki zakazuj¹ce celem ewentualnego  
   egzekwowania kar za dokonane zniszczenia, 
- udzieliù szczegóùowej informacji n/t wspóùpracy Gminy z  WPWiK �Waùbrzych. 
Udzieliù odpowiedzi na wnioski z sesji odbytej w lutym, do której radni nie wnie�li uwag. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.5. 
Ochrona �rodowiska.     
Temat przybli¿yù pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy. 
i przypomniaù , i¿ w najbli¿szym czasie zgodnie z wnioskiem Komisji Rolno Bud¿etowej  
wcze�niejszymi ustaleniami w tej sprawie rozpocznie dziaùanie Komisja porz¹dkowa w 
ka¿dej wsi. 
Poinformowaù o otrzymaniu pilota¿owych  piêciu zestawach koszy do sortowania �mieci i  
je¿eli zdadz¹ one egzamin bêd¹ starania o ich wiêksz¹ ilo�ã. 
Pani Maria Bych kierownik referatu rolnictwa i ochrony �rodowiska Urzêdu Gminy.  
Uzupeùniùa informacjê w sprawie pojemników  otrzymanych od �Sanikomu�na �mieci 
sortowane, informuj¹c, ¿e brakuje do Úwidnika i Pastewnika koszy na plastyki, które jednak 
zostan¹ uzupeùnione. 
Ponadto poinformowaùa , ¿e zostaùa wykonana analiza w 8 wsiach n/t posiadania przez 
mieszkañców kubùów na �mieci  i porównaùa  z podpisanymi umowami z wywo¿¹cym �mieci 
� przybli¿yùa stan w ka¿dej wsi , który zostaù oceniony  nie najlepiej   w tej kwestii. 
W zwi¹zku z czym zostanie przygotowana informacja do mieszkañców o obowi¹zku 
zaopatrzenia siê w pojemniki i wówczas oka¿e siê jaki bêdzie skutek. 
Poinformowaùa te¿ , ¿e osoby , które nie maj¹ podpisanej umowy z wywo¿¹cym �mieci 
panem Grzelakiem mog¹ w jego firmie równie¿ nabyã kosz.   
Radny Janusz Banasiewicz  
Zgùosiù wniosek Komisji Infrastruktury Technicznej o zarezerwowanie w bud¿ecie na 2009 
rok, �rodki na zakup kolejnych zestawów koszy na �mieci tak, ¿eby zwiêkszaã sukcesywnie  
ich ilo�ã. 
Pani Maria Bych poinformowaùa, ¿e � Sanikom � jest gotowy wypo¿yczyã zestawy ale 
sugeruje ¿eby w roku 2009 mieã na nie �rodki, ¿eby móc powiêkszaã ich ilo�ã na wsiach.  
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Przypomniaùa , ¿e bud¿ecie gminy jest zaplanowane na ochronie �rodowiska zakup 
pojemników � kontenerów na �mieci.  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zwróciù ponadto uwagê na bardzo wa¿ny temat , a dotycz¹cy utylizacji eternitu na, co nale¿y 
zabezpieczyã �rodki z Gminnego Funduszu Ochrony Úrodowiska , bo termin ostateczny mija 
w 2009 roku. Wiedzê na ten temat posiada ale nale¿y jeszcze wypracowaã formuùê i ile 
procent kosztów poniesie Gmina i tematem tym w najbli¿szej przyszùo�ci siê zajmie. 
Radny  Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do pana Wójta Gminy w nastêpuj¹cych sprawach :  
- czêstszego sprz¹tania miejsc m.in. od miejsca Centrum � Urzêdu Gminy w Marciszowie do  
  budynku  soùtysa  w Marciszowie , oraz pod wiaduktem w kierunku TBS. 
  Znikniêcie  �niegu pokazaùo ten i nieporz¹dek , który jest  bardzo  widoczny , a przechodz¹c   
  pieszo, ten odcinek drogi ma  tego peùny obraz , dlatego prosi ¿eby , od czasu do czasu  
  odpowiedni pracownicy przeszli     
  tymi miejscami i pozbierali znajduj¹ce siê na wymienionym wy¿ej odcinku �mieci , 
- prosi o wygospodarowanie �rodków na pomalowanie przystanków autobusowych ,a w  
  szczególno�ci przystanek w Marciszowie koùo tzw. �stodoùy�oraz w kierunku do Bolkowa.  
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Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù , ¿e postara siê znaleêã na ten cel �rodki , spróbuje    
te¿ porozmawiaã z  przewoênikami aby partycypowali  w tych pracach. 
Ponadto stwierdziù , ¿e nale¿y te¿ w przyszùym roku poczy�ciã i pomalowaã kùadki i mosty na 
terenie gminy. 
Przypomniaù o zakupie i postawieniu w u.r.  okoùo 100 koszy na �mieci na terenie caùej 
gminy,  które zostaùy bardzo zniszczone i uwa¿a , ¿e mimo wszystko nale¿y co� z tym zrobiã 
dlatego ponownie tematem siê zajmie. 
Pani Maria Bych  
Zasygnalizowaùa sprawê braku  podpisaùa umowy ze schroniskiem maùych zwierz¹t w Jeleniej 
Górze na przyjmowanie bezdomnych psów w zwi¹zku z czym ma z t¹ spraw¹  problem , 
poniewa¿  nie chc¹ ich odbieraã , a jest na to potrzebna  kwota okoùo 8 tys zùotych  rocznie. 
Radny Adam Ry¿owski  
W zwi¹zku z powy¿szym  poprosiù o zastanowienie siê Rady nad wprowadzeniem ponownie 
podatku od posiadania psa , bo dotychczasowy argument  o maùej �ci¹galno�ci tego podatku 
nie jest dla radnego do przyjêcia i uwa¿a , ¿e w przypadku zastosowania podatku od 
posiadania psów mo¿na zyskaã  du¿o. Uwa¿a, ¿e gdyby wszedù  podatek od posiadania psów  
wówczas ich liczba ulegnie zmniejszeniu tym bardziej, ¿e wiêkszo�ã psów jest nie 
zaszczepionych i zadaje sobie wówczas pytanie po, co szczepi swoje dwa psy , skoro w 
ka¿dej chwili mo¿e bezpañski pies nie zaszczepiony  pogryêã zarówno ludzi jak te¿ inne psy. 
Gdyby wszedù podatek od posiadania psów , wówczas  zebrane �rodki mo¿naby przeznaczyã 
na podpisanie umowy ze schroniskiem dla bezpañskich zwierz¹t. W zwi¹zku z tym wnioskuje 
o rozwa¿enie wprowadzenia w roku 2009 podatku od posiadania psa.  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Uwa¿a , ¿e propozycja radnego bêdzie miaùa sens jedynie przy �cisùej wspóùpracy z soùtysami 
jednak nie mo¿e siê to skoñczyã tylko na deklaracji ze strony soùtysów dlatego , ¿e soùtysi 
najlepiej wiedz¹ czyj jest pies i kto, ile ich posiada. Zaproponowaù aby na posiedzeniach 
komisji wypracowaã stanowisko w tej sprawie. 
Pani Maria Bych  
Przypomniaùa , ¿e rejestracja tak ju¿ miaùa miejsce kiedy wójtem byù pan Wùodzimierz 
Lewowski  ale tylko wykupowano znaczek i chowano do szuflady ,a psy w dalszym ci¹gu 
bezpañsko biegaùy po caùej wsi.  
Pan Stanisùaw Cepielik  soùtys Pustelnika 
Zwróciù uwagê na problem psów podrzucanych i sam osobi�cie  przyj¹ù ju¿ takie psy do 
swojego domu. Gorsza sprawa jest jednak z psami bardzo du¿ymi , które mog¹  i s¹  
zagro¿eniem.   
Pan Stefan Zawierucha  Wójt Gminy  
Wyraziù obawê co do tego , ¿e informacja o podpisaniu przez Gminê umowy ze schroniskiem 
mo¿e spowodowaã lawinê podrzucania psów na teren naszej gminy. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zaproponowaù zakoñczenie dyskusji i przeniesienie jej na posiedzenie komisji w celu 
wypracowania  stanowiska w tym temacie. 
Ad.5. 
Sprawozdanie z prac Komisji Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii. 
Uczestnicz¹ca w obradach sesji pani Krystyna Kwiatkowska Przewodnicz¹ca Komisji ds. 
Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii poprosiùa o ewentualne zapytania 
poniewa¿, radni otrzymali ju¿ miesi¹c wcze�niej sprawozdanie wiêc mogli siê z nim 
szczegóùowo zapoznaã. 
Ustalono , ¿e sprawozdanie nie bêdzie ponownie odczytywane ze wzglêdu na jego objêto�ã. 



 
-5- 

Pan Henryk Mazur � Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù ¿eby organizacja ferii 
czy wakacji odbywaùa oddzielnie w �wietlicach  w ka¿dej wsi  z pomoc¹ Komisji O�wiaty 
Rady Gminy oraz Rady Soùeckiej oczywi�cie wg wcze�niej sporz¹dzonego programu 
uwa¿aj¹c , ¿e jest to wówczas prawidùowe wykorzystanie funduszu.    
Przewodnicz¹ca Komisji nie widzi w tym ¿adnego problemu i  jest za takim rozwi¹zaniem 
sprawy. 
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono oceniaj¹c sprawozdanie pozytywnie. 
Ad.6. 
Podjêcie uchwaù  w sprawach :  
- projekt uchwaùy w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i  
  Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziaùania  
  Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2008. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù Radê z tre�ci¹ projektu uchwaùy , który zostaù przyjêty 
jednogùo�nie i  stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y nieruchomo�ci 
Poniewa¿ s¹ trzy projekty uchwaù Przewodnicz¹cy Rady Gminy  zaproponowaù gùosowanie 
blokiem na , co Rada wyraziùa zgodê. 
Radny Janusz Banasiewicz  
Zgùosiù zastrze¿enie ,co do du¿ej powierzchni dziaùki do maj¹cej zostaã sprzedanej  
nieruchomo�ci zabudowanej poùo¿onej w Domanowie , która jest o  pow.0,64 ha ,  co wi¹¿e 
siê z wiêkszymi opùatami i proponuje rozwa¿enie jej podziùu  wnioskuj¹c o powrót do 
projektu uchwaùy na nastêpnej sesji. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  Domanów 
Przedstawiù sytuacjê dziaùek wokóù przedmiotowych nieruchomo�ci informuj¹c , ¿e 
mieszkañcy jednej z nich dokonali zagrodzenia i obecnie mo¿e byã problem z jej 
odzyskaniem.  
Pani Maria Bych  
Wyja�niùa , ¿e dziaùki o, których mówi radny Wùadysùaw Wróblewski to zupeùnie inne dziaùki 
natomiast w sprawie wielko�ci dziaùki zasygnalizowanej przez radnego Janusza Banasiewicza 
przy budynku nr 40 w Domanowie , zaproponowaùa tak jak zgùasza radny  czyli dokonania 
najpierw jej podziaùu poniewa¿ faktycznie jest ona zbyt du¿a a¿eby sprzedaã j¹ tylko trzem 
lokatorom  zamieszkuj¹cym w budynku nr 40 w Domanowie , tym bardziej , ¿e Gmina nie 
posiada zbyt du¿o dziaùek w swoich zasobach. 
W zwi¹zku z powy¿sz¹ sytuacj¹ Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù pojedyncze 
gùosowanie nad ka¿dym projektem uchwaùy   
- projekt uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci / Ciechanowice/ 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie  przyjêùa  projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 5 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci / Sêdzisùaw /  
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w glosowaniu jednogùo�nie  przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 6 do 
protokoùu.  
Poddany pod gùosowanie wniosek o wycofanie projektu uchwaùy w sprawie sprzeda¿y 
nieruchomo�ci / Domanów/ zostaù wycofany 14 gùosami �za� , 1 gùosem wstrzymuj¹cym , 0 
gùosów przeciwnych. 
- projekt uchwaùy w sprawie zmian w bud¿ecie gminy 
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Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do Rady z zapytaniem , czy jest potrzeba 
ponownego odczytywania i zapoznawania projektu uchwaùy w zwi¹zku z tym , ¿e byùa ona 
omawiana i szczegóùowo analizowana na ka¿dym posiedzeniu komisji przez Skarbnika 
Gminy.   
Rada nie wyraziùa takiej potrzeby jak te¿ nie wniesiono uwag i zastrze¿eñ do projektu 
uchwaùy. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù Radê z tre�ci¹ projektu uchwaùy  
Rada Gminy w gùosowaniu 12 gùosami �za� , 3 gùosami �wstrzymuj¹cymi � 0 gùosów 
przeciwnych przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zasad i przyznawania diet radnym. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z jej tre�ci¹.  
Radna Czesùawa Olejniczak 
W zwi¹zku ze zùo¿onym wnioskiem Komisji Rewizyjnej o podwy¿kê o wzrost diety radnych 
o kwotê 200 zù , zwróciùa siê z  zapytaniem czy Rada bêdzie przegùosowywaùa ju¿ na sesji ten 
projekt czy co� innego ustalaã.  
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady 
W odpowiedzi przypomniaù, ¿e zostaù zobowi¹zany wnioskiem radnego Adama Ry¿owskiego 
do przedstawienia projektu uchwaùy jednak czy zostanie on przyjêty zale¿y od radnych 
prosz¹c o dyskusjê.  
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa siê z zapytaniem do obecnego w czasie obrad sesji mecenasa Roberta Greba , czy 
jest wykùadnia prawna  odno�nie  § 3 uchwaùy ,a w niej podniesionej przez radnych sprawy  
dot. obecno�ci na sesjach planowanych i nieplanowanych , co staùo siê sporn¹ kwesti¹.  
Pan Rober Greb mecenas  
W odpowiedzi poinformowaù, ¿e zapis w obecnym projekcie uchwaùy jest zgodny z prawem. 
i jest to kwestia organizacji i funkcjonowania biura Rady Gminy.  
Radny Adam Ry¿owski 
Ponownie przypomniaù i chce usùyszeã odpowiedê na wniosek o zmianê zapisu w uchwale  
czyli w przypadku przesuniêcia planowej sesji , podaj¹c za przykùad  sytuacjê przesuniêcia jej 
o np.dwa dni , uwa¿a ¿e  nie powinno siê wówczas potr¹caã radnym  50 % diety wedùug 
dotychczasowej uchwaùy, bo  zdaniem radnego nie jest to sesja  planowana i przypomniaù , ¿e 
sesjê zgodnie ze statutem gminy zwoùuje i zmienia jej termin  wyù¹cznie Przewodnicz¹cy 
Rady Gminy. Jednak o terminie i miejscu obrad sesji zwoùywanych zgodnie z planem pracy 
powiadamia siê radnych na 5 dni przed terminem obrad. Skoro wypadùo przesuniêcie to 
zmierza do tego, ¿eby w projekcie uchwaùy istniaù zapis �w przypadku zmiany terminu obrad 
sesji � , bo w innym przypadku radny musi byã dyspozycyjny przez caùy miesi¹c i czekaã , 
czy bêdzie sesja ,czy nie i uwa¿a ¿e wówczas przy zmianie terminu sesji radnemu  nie 
powinno siê potr¹caã z diety. Przypomniaù przypadek z poprzedniej kadencji / nie chc¹c 
podawaã nazwiska /  kiedy to radny zakwestionowaù powiadomienie telefoniczne o 
posiedzeniu i zostaùo ono uznane. 
Radny Janusz Banasiewicz  
Przytoczyù radnemu Adamowi Ry¿owskiemu zapis w statucie jakie sesje mog¹ byã 
zwoùywane i w jakim terminie i przypomniaù o przedstawianych wyja�nieniach przez 
Skarbnika Gminy na poprzedniej sesji , co to jest  dieta radnego. 
Radny Adam Ry¿owski  
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Powoùaù siê na sùowa pana Wójta Gminy , ¿e nie jest zwolennikiem dyscyplinowania ludzi i 
postawiù wniosek formalny o wykre�lenie punktu z uchwaùy o potr¹caniu radnym za 
nieobecno�ã na sesjach nieplanowanych , bo zdaniem radnego zrobiono to , po to ¿eby  
zaktywizowaã radnych do pracy. Zwróciù siê te¿ z zapytaniem , co w przypadku gdy 
przedstawiùo siê wcze�niej pracodawcy plan pracy do , którego pracodawca dostosowuje 
harmonogram pracy  radnego jako swojego pracownika i nagle ulega on zmianie. 
Radny Andrzej Mitczak  
Uwa¿a, ¿e jako radny ma prawo planowaã swój czas , umawiaj¹c  siê w instytucjach , 
urzêdach itp.i te¿ nie mo¿e nagle zmieniaã swoich planów , bo musi i�ã na nieplanowe 
posiedzenie.    
Pan Stefan Zawierucha  Wójt Gminy  
Uwa¿a , plan pracy jest jakby pomocniczym dokumentem , a obrady tylko i wyù¹cznie ma 
prawo zwoùaã Przewodnicz¹cy  Rady Gminy , a dieta to zwrot za utracone dochody , a 
najczê�ciej nie s¹ potr¹cane przez pracodawców i je¿eli radny nie przyjdzie na sesjê to 
niestety nie ma diety. 
Mecenas Robert Greb  
Podsumowuj¹c potwierdziù , ¿e o zwoùaniu sesji decyduje Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
niezale¿nie od tego jak zaplanowano obrady sesji , czy np. w pierwszy czwartek miesi¹ca , 
czy ostatni czwartek miesi¹ca.  
Radny Janusz Banasiewicz  
Zwróciù uwagê na mo¿liwo�ã zastosowania przez ka¿dego pracuj¹cego radnego skorzystania 
z urlopu na ¿¹danie , a ponadto zwróciù uwagê na to , jak siê to ma  sytuacji , i¿ za 
nieobecno�ã na sesji potr¹ca siê 50% diety , a za nieobecno�ã na posiedzeniu komisji 25%  , a 
s¹ radni którzy pracuj¹ tylko w jednej komisji  wówczas radny pracuj¹cy w dwóch komisjach 
traci 100% , a pracuj¹cy w jednej komisji traci 75 % czy to jest sprawiedliwe ? 
Radny Adam Ry¿owski 
Przypomniaù o dyskusji na ten temat na pocz¹tku kadencji gdzie byùo powiedziane , ¿e 
radnego nie mo¿na zmusiã do tego  w ilu komisjach ma pracowaã. 
Radna Czesùawa Olejniczak  
Wnioskowaùa o uwzglêdnieniu wniosku Komisji Rewizyjnej  dot. podwy¿ki diet o 200 zù  diet 
i podjêciu tej uchwaùy  na nastêpnej  sesjê.   
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy   
Poddaù pod gùosowanie wniosek radnej jako dalej id¹cy z konkretn¹ podwy¿k¹  i nie 
rozpatrywaniu na dzisiejszej sesji wprowadzonego do porz¹dku projektu uchwaùy w sprawie: 
zasad przyznawania i wysoko�ci diet radnych , który Rada przyjêùa  11 gùosami � za�  0  
gùosów �przeciwnych 1 gùos �wstrzymuj¹cych�.    
Radny Janusz Banasiewicz  
W imieniu Fundacji �Kwiat Lnu� zaprosiù Radê Gminy na imprezê podsumowuj¹c¹   II etapu 
Lidera +    
Radna Zofia Siudak   
Podziêkowaùa w imieniu Komisji O�wiaty wszystkim , którzy siê zaanga¿owali w 
zorganizowanie ferii zimowych dla dzieci. 
Radna Czesùawa Olejniczak  
Przedstawiùa relacjê z posiedzenia Powiatowej Rady Zatrudnienia w, której uczestniczyùa jako 
jej czùonek.  
Radna Jadwiga Adamczyk 
Zaapelowaù o wù¹czenie siê do akcji europejsk¹ - ekologicznej maj¹cej  na celu degradacjê 
�rodowiska poprzez wyù¹czenie na 1 godzinê zbêdnej ¿arówki  w najbli¿sz¹ sobotê  
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
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Zapoznaù radnych z tre�ci¹ pro�by z jak¹ zwrócili siê do Rady Gminy i Wójta Gminy pañstwo 
Helena i Bogdan Goùêbiowscy zam. w Czerwieñsku w sprawie o odst¹pienie ¿¹dania zwrotu  
bonifikaty za sprzedane mieszkanie przy ul.Ko�cielnej w Marciszowie przed upùywem 5 lat 
od jego nabycia. 
Przewodnicz¹cy Rady zapoznaù radnych z tre�ci¹ ustawy o gospodarce nieruchomo�ciami  
przedstawiaj¹c z zapisami o mo¿liwo�ciach Rady w tym przypadku. 
Zapoznaù z aktualn¹  sytuacj¹  pañstwa Goùêbiowskich , którzy do niedawna byli 
mieszkañcami naszej gminy ,a pani Helena dùugoletnim nauczycielem w Marciszowie i 
poinformowaù  te¿ o powa¿nej chorobie pana Goùêbiowskiego popart¹ wynikami badañ 
stanowi¹ce zaù¹cznik do pro�by.  
Poinformowaù te¿,  ¿e jako lokatorzy przedmiotowego mieszkania nie zalegali  nigdy z 
czynszem , a poprzez ci¹gùe remonty  doprowadzili lokal do wysokiego standardu na , co s¹  
w stanie przedstawiã rachunki , dlatego  proponuje pozytywne rozpatrzenie tej sprawy i ma 
nadziejê ¿e pan Wójt Gminy równie¿ do pozytywnej decyzji siê przychyli. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
W odpowiedzi stwierdziù , i¿ sprzeda¿ mieszkania nast¹piùa w takim okresie , ¿e nie jest to 
obecnie takie proste ¿eby sprawê pozytywnie zaùatwiã, bo zmieniùa siê ustawa i nie obejmuje 
dotychczasowych przepisów , jak te¿ wcze�niejszych transakcji.   
Wedùug wiedzy Wójta i mecenasa nie ma takiej mo¿liwo�ci ¿eby mo¿na j¹ pozytywnie 
zaùatwiã , a jedynie co mo¿na zrobiã to umorzyã odsetki. Wyja�niù, i¿ wynika to z prostej 
zasady, ¿e je¿eli Gmina sprzedaje  mieszkanie za 1%  , a nastêpnie jest ono  odsprzedane za 
bardzo du¿¹ kwotê, bo za okoùo 120 tys, wiêc zgodnie z prawem nie mo¿e zrobiã tego, o co 
pañstwo Goùêbiowski siê zwracaj¹. 
Zwróciù te¿ uwagê na to , ¿e Rada Gminy na podstawie ustawy mogùaby przychyliã siê do 
pro�by pañstwa Goùêbiowskich je¿eli sprzeda¿ mieszkania nast¹piùaby  2 miesi¹ce póêniej. 
o czym wcze�niej nikt nie wiedziaù. 
Poinformowaù te¿ , ¿e na temat sprzeda¿y tego mieszkania rozmawiaù z pañstwem 
Goùêbiowskich kilkakrotnie wiêc pañstwo Goùêbiowski wiedzieli , ¿e nie mog¹ tego zrobiã  
o czym , te¿ zostali poinformowali pisemnie � jednak po czasie przyszedù akt notarialny do 
Urzêdu Gminy o jego sprzeda¿y dlatego zdaniem Wójta zostaùo ono sprzedane w peùni 
�wiadomie wiedz¹c, ¿e jest ùamane  prawo , poniewa¿  pañstwo Goùêbiowscy wiedzieli , ¿e 
nie mogli  sprzedaã mieszkania. Oczywi�cie wszystkie argumenty typu , przeprowadzone 
remonty w przedmiotowym mieszkaniu , obecny stan zdrowia pana Goùêbiowskiego i caùo�ã 
sytuacji pan Wójt bierze pod uwagê jednak prawo przewy¿sza wszystko. 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa siê z propozycj¹  ¿eby jednak próbowaã znaleêã wyj�cie  z tej sytuacji poniewa¿ 
pani Goùêbiowska pracowaùa du¿o lat w o�wiacie bêd¹c zawsze dyspozycyjna i anga¿uj¹c siê 
w ¿ycie szkoùy, tym bardziej , ¿e wysoko�ã emerytur jest taka, ¿e nawet rozùo¿enie zalegùo�ci 
na raty spowoduje , ¿e nie wystarczy na ¿ycie i leczenie.  
Robert Greb  mecenas  
Poinformowaù , ¿e  dokonaù  analizy sprawy i jest tak , ¿e pañstwo Goùêbiowski musz¹ 
zwróciã wszystko. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zaproponowaù jeszcze rozwa¿enie sytuacji wziêcia pod uwagê tego,  i¿ pañstwo Goùêbiowski 
zastosowali siê do starych przepisów nie wiedz¹c, ¿e nowe zupeùnie zmieni¹ ich stan rzeczy  
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zaproponowaù poszukania i zapoznania siê jeszcze z innymi  interpretacjami  przepisów  i ich 
wykùadni w innej kancelarii prawnej w tej sprawie , ¿eby mieã caùkowit¹ jasno�ã sprawy. 
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O sposobie zaùatwienia sprawy radni zostan¹ poinformowani.  
Wnioski , sprawy i ustalenia zgùoszone na sesji :   
 
Radny Andrzej Mitczak � Ciechanowice 
Zwróciù siê ponownie o sprz¹tniêcie gaùêzi po dokonanej wycince drzew w okolicy wiaduktu  
w Ciechanowicach. 

 
Radna Czesùawa Olejniczak - Sêdzisùaw 
1/ Zwróciùa siê w sprawie rosn¹cego drzewa na  drodze przy cmentarzu w Sêdzisùawiu ,  
    którego korzenie znajduj¹ siê ju¿ na jej powierzchni przez, co utrudniaj¹ korzystanie z  
    drogi. 
2/ Ponowiùa wniosek o podwy¿szenie diety radnych o kwotê 200 zù i zaproponowaùa podjêcie  
    jej na nastêpnej sesji. 
 
Radny Adam Ry¿owski  
1/ Zaproponowaù rozwa¿enie  mo¿liwo�ã wprowadzenia podatku od posiadania psa w roku  
    2009.  
2/ Zwróciù siê o czêstsze sprz¹tanie miejsc szczególnie za�mieconych i uwidocznionym po  
    znikniêciu �niegu , a dot. to odcinka od Urzêdu Gminy w Marciszowie w kierunku   
    wiaduktu i  TBS w  Marciszowie.   
3/ Zwróciù siê o wygospodarowanie  �rodków finansowych  z przeznaczeniem na  
    pomalowanie przystanków  autobusowych  szczególnie przystanek koùo tzw.�stodoùy�w  
    Marciszowie oraz przystanku w kierunku Bolkowa. 
 
Radny Janusz Banasiewicz  
2/ Wnioskowaù o wycofanie z porz¹dku obrad sesji projekt uchwaùy w sprawie : wysoko�ci  
    stawek czynszu dzier¿awnego za grunty zabudowane i niezabudowane stanowi¹ce  
    wùasno�ã gminy Marciszów oddawane w drodze bezprzetargowej w dzier¿awê na cele inne  
    ni¿ rolnicze , uzasadniaj¹c go wypracowaniem odpowiedniego stanowiska w stosunku do  
    wspólnot i zaproponowaù przyjêcie jej na sesji w kwietniu.  
1/ Wnioskowaù o wycofanie z porz¹dku obrad projektu uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y  
    nieruchomo�ci w Domanowie wnioskuj¹c o dokonanie najpierw podziaùu dziaùki  
    przynale¿nej do tej nieruchomo�ci o pow.0,64 ha  , która zdaniem radnego jest za du¿a dla  
    potrzeb 3 zamieszkuj¹cych tam rodzin. 
   
 
Ad.10. 
Zamkniecie obrad sesji. 

 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy Pan Henryk 
Mazur dokonaù jej zamkniêcia.  
 
Na tym protokóù zakoñczono i podpisano. 
 
protokoùowaùa                                                                               Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk 
Insp.d/s Rady Gminy                                                                           Henryk Mazur 
  


